
starkare kopplat till de olika registrens 
behov men också till deras utveckling 
och måluppfyllelse. Kraven på uppfölj-
ning kommer att öka och fördelningen 
kommer nog att bli mer rättvis än tidi-
gare, säger Margareta Kristenson.
Genom att bilda Kommittén för 
kvalitetsfrågor hoppas Svenska 
Läkaresällskapet kunna stärka kom-
munikationen med såväl sektionerna 
som de nationella Kvalitetsregistren. 
De flesta kvalitetsregister har sin bas i 
Läkaresällskapets sektioner. 

– Med kommittén får vi en bättre möj-

lighet att lämna väl underbyggda svar 
och underlag till beslutsgruppen, säger 
Mats Bauer, VD för Svenska Läkaresäll-
skapet.

Kommittén en viktig länk
Pär Nordin är överläkare vid kirurgiska 
kliniken på Östersunds sjukhus samt 
en av representanterna i Kommittén för 
medicinsk kvalitet.
Han är också ansvarig för Svenska 
Bråckregistret som startade i början på 
1990-talet.

– I dag har vi en världsunik databank 
med över 200 000 operationer som 
är registrerade i detalj. Genom våra 
registerdata 
har vi kunnat 
vidareutveckla 
våra tekniker 
och metoder, vi 
ser dramatiska 
förbättringar 
av våra resultat. 
I dag är risken 
att bli omopere-
rad bara en bråkdel av vad den var när 
registret startade. Förhoppningen är att 
kommittén ska stimulera till att kvali-
tetsregistren tas bättre tillvara och att 
resultaten i större utsträckning kommer 
klinikerna, men också patienterna till 

Margareta Kristenson, professor och 
överläkare i Linköping.

godo, säger Pär Nordin.
En av flera viktiga och aktuella frågor 

handlar om hur samarbetet mellan 
kvalitetsregistren och läkemedelsin-
dustrin ska utformas. Ett förslag till 
överenskommelse mellan registren och 
industrin har tagits fram. Syftet är att 
skapa tydliga regelverk med tydliga 
definitioner. Svenska Läkaresällskapet 
välkomnar förslaget, men konstaterar 
samtidigt att många otydligheter fortfa-
rande kvarstår.

– Vi föreslår att det nuvarande försla-
get inte ska läggas till grund för en över-
enskommelse. Det har varit en extrem 
snabb handläggning vilket omöjliggjort 

en nödvändig för-
ankring i våra sek-
tioner. Vi vill att en 
överenskommelse 
tas fram på ett mer 
genomarbetat och 
förankrat sätt. Det 
är en förutsätt-
ning, tror vi, för 
ett gott samarbete 

mellan registren och industrin, säger 
Margareta Troein Töllborn, tidigare ord-
förande för Svenska Läkaresällskapet. n 
                     EVA NORDIN

KOMMiTTéN För 
MEdiCiNSK KVALiTET

Har som uppgift att bereda frågor 
som rör kvalitet och kvalitetsre-
gister. Den fungerar även som en 
viktig länk mellan Läkaresällskapets 
sektioner, de Nationella Kvalitets- 
registren, Läkaresällskapet centralt 
samt den nationella beslutsgruppen.
Kommittén har som mål att 
stimulera till att kvalitetsregistren 
tas bättre tillvara och att resultaten 
i större utsträckning används och 
kommer patienterna, men också 
klinikerna till godo i det praktiska 
förändringsarbetet.

Ordförande: 
Ulf Haglund, Uppsala
Ulf.haglund@akademiska.se
övriga ledamöter:
Pär Nordin, östersund, 
Sofia Gudbjörnsdottir, Göteborg
Nina Nelson, Linköping
Li Tsai, Stockholm

Genom våra registerdata 
har vi kunnat vidareutveckla 
våra tekniker och metoder, vi 
ser dramatiska förbättringar 
av våra resultat. 
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Svenska Psykiatriska Föreningens 
(SPF) satsning på årets 
psykiatriska program med 
framstående internationella 
och svenska föreläsare på 
Medicinska riksstämman i 
Stockholm 30 nov–2 dec lockade 
en stor publik. Salen var 
fullsatt under det psykiatriska 
sektionsprogrammet på 
eftermiddagen den 1 dec. Temat 
om ”nyheter inom behandling av 
psykisk sjukdom” tog avstamp 
i psykiatrins snabba utveckling, 
en uppfattning som stärktes 
av den enkätundersökning SPF 
genomfört under november 
månad.
 
SPF erbjöd utöver sektionsprogrammet 
även kurser under Medicinska riksstäm-
man inom depression, ångest, neuroana-
tomi, bipolär sjukdom och ACT. Dessa 
blev i flera fall fullbokade och har fått 
mycket bra kritik. Kurserna fick i snitt 
5,3 – 5,6 poäng (1–6 poäng) på IPULS 
övergripande utvärdering.

Bilden av psykiatrin i snabb utveckling 
stärks av enkätresultat.

SPF frågade under november må-
nad sina medlemmar om hur de ser på 
utvecklingen av forskning och kunskap 
inom psykiatri och hur väl den nya kun-
skapen kommer till nytta på kliniken. 
Omkring hundra psykiatriker svarade. 
Åtta av tio uppger att kunskap och forsk-
ning inom psykiatri utvecklas snabbt. I 
det senaste numret av Dagens Medicin 
(nr 49) skriver SPF att ”Den psykiatriska 
vården är en kunskapsintensiv verksam-
het med ett ständigt behov av förnyelse” 
och efterlyser en ”öppen och nyfiken 
miljö, som strävar efter att bidra till 
ständig förbättring i behandlingen av 
psykiatriska patienter”.

Medicinska riksstämman 2012
Riksstämman 2012 äger rum den 
28 nov–30 nov i Stockholm på 
temat ”Framtidens hälsa”. SPF kan 
erbjuda ekonomiskt stöd för inbjudan 
av internationella gästföreläsare och 
underlätta för dig, som vill anordna ett 
symposium eller någon annan aktivitet 

på Riksstämman med psykiatriskt fokus. 
Sista datum för förslag är den 2 mars.

För styrelsen,

Lise-Lotte Bergerlind   
Simon Kyaga
Ordförande    
Riksstämmosekreterare
Svenska Psykiatriska Föreningen 
 

LyCKAd SATSNiNg 
På MEDICINSKA RIKSSTÄMMAN!

Fullsatt sal under det psykiatriska sektionsprogrammet på Medicinska riksstämman. Foto: Tomas Södergren


